
    
 

Departementet  Slotsholmsgade 12 Tel +45 33 92 33 01 mfvm@mfvm.dk 

 DK-1216 København K Fax +45 33 14 50 42  ww.mfvm.dk 
 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

 

 

 

 

 

Den 9. juni 2017 

Sagsnummer:  2017-5084 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 832 (MOF alm. del) stillet den 8. juni 2017.  

  

 Spørgsmål nr. 832 

 ”Vil ministeren oversende talepapiret fra samrådet den 7/6-17 om rådsmødet (miljø) den 19/6-17, jf. MOF 

alm. del - samrådsspm. AY?” 

  

 Svar 

./. "Der vedlægges det udkast til talepapir, som dannede grundlag for Miljø- og Fødevareministerens besvarelse 

af 7. juni 2017 af samrådsspørgsmål AY (MOF alm. del)."       

 
 
 
  
 Esben Lunde Larsen 

 
 
 

         /Vibeke Jørgensen

Miljø- og Fødevareudvalget 2016-17
MOF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 832
Offentligt



 
 

 

EU og internationalt 

Den 7. juni 2017 

 

 
  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Spørgsmål AY: 
"Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den kommende 
dagsorden for rådsmøde (miljø) den 19. juni 2017 samt eventuelle 
sager, hvortil der søges mandat i Europaudvalget." 

 
(Det talte ord gælder) 

 
- Dagsordenen for miljørådsmødet, miljødelen, den 19. juni 2017 

indeholder alene ét punkt – og det er til orientering. Herudover 
har jeg ét punkt til tidligt forhandlingsoplæg. Jeg skal henvise til 
det udsendte samlenotat. 
 

- Punktet på Rådsmødet er en vedtagelse af 
rådskonklusioner om Kommissionens handlingsplan 
for den videre gennemførelse af naturdirektiverne frem 
mod 2020 – også kaldet ”Handlingsplan for naturen, 
mennesket og økonomien”. 

 
- På rådsmødet skal vi vedtage rådskonklusioner, med henblik på 

at sætte retning for det videre arbejde på naturområdet i EU.   
 

- Kommissionens handlingsplan er opfølgningen på det fitnesstjek 
af naturdirektiverne, der blev afsluttet i december 2016. 
Fitnesstjekket konkluderede overordnet, at naturdirektiverne i 
sig selv er velegnede til at bevare EU’s biodiversitet, men at det 
halter med implementeringen af direktiverne.  
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- Handlingsplanen rummer således fire prioriteter med henblik på 
forbedret gennemførelse af naturdirektiverne, herunder: 1) 
forbedret vejledning og formidling af viden; 2) øget politisk 
ejerskab og håndhævelse; 3) styrket finansiering af Natura 2000 
og bedre synergi med EU-medfinansiering; samt 4) bedre 
kommunikation og involvering af interessenter. 
 
Rådskonklusionerne anerkender resultatet af fitnesstjekket og 
behovet for at intensivere arbejdet med at gennemføre 
naturdirektiverne. Og konklusionerne støtter op om 
Kommissionens handlingsplan.  

 
Regeringen støtter Kommissionens handlingsplan og udkastet til 
Rådskonklusioner.  
 

- Det andet punkt på dagsordenen er en forelæggelse til 
forhandlingsoplæg af en ændring af direktiv om 
begrænsning af visse farlige stoffer i elektrisk og 
elektronisk udstyr  - også kaldet RoHS-direktivet.  
 

- Der er tale om et lille forslag hvor Kommissionen på baggrund af 
erfaringerne med direktivet foreslår en række mindre, 
afgrænsede, tekniske justeringer, der skal rette op på 
uhensigtsmæssigheder og forvridninger i forhold til det indre 
marked.  
 

- Forslaget vurderes at have en neutral påvirkning af 
beskyttelsesniveauet, og vil ikke have væsentlige økonomiske 
konsekvenser. 

 
- Regeringen er enig i, at det er nødvendigt at strømligne 

direktivet, og støtter således forslaget.  
 

 
 
 


